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POSITIVO COMPARATIVO SUPERLATIVO 
1. AGGETTIVI IN -ER 

miser, -era, -erum miserior, miserius miser-rimus, -a, -um 
 

2. SEI AGGETTIVI IN -ILIS 
facilis, -e facilior, facilius facil- limus, -a, -um 

difficilis, -e difficilior, difficilius difficil- limus, -a, -um 

similis, -e similior, similius simil- limus, -a, -um 

dissimilis, -e dissimilior, dissimilius dissimil- limus, -a, -um 

gracilis, -e gracilior, gracilius gracil- limus, -a, -um 

humilis, -e humilior, humilius humil- limus, -a, -um 
 

3. AGGETTIVI IN -DICUS, -FICUS, -VOLUS 
maledĭcus, -a, -um maledic-entior, maledic-entius maledic-entissimus, -a, -um 

magnificus, -a, -um magnific-entior, magnific-entius magnific-entissimus, -a, -um 

benevolus, -a, -um benevol-entior, benevol-entius benevol-entissimus, -a, -um 
NB. anche providus, -a, um (“provvido”)              providentior, -ius; providentissimus, -a, -um 

                 egēnus, -a, -um (“bisognoso”)            egentior, -ius; egentissumus, -a, um 
 

4. AGGETTIVI IN -EUS,-IUS, -UUS 
idoneus, -a, -um magis idoneus, -a, -um maxime idoneus, -a, -um 

dubius, -a, -um magis dubius, -a, -um maxime dubius, -a, -um 

arduus, -a, -um magis arduus, -a, -um maxime arduus, -a, -um 
NB. non vale per gli aggettivi in –quus, perciò antiquus, -a, -um (“antico”)            antiquior ; antiquissimus 

 

5. AGGETTIVI IRREGOLARI 
bonus, -a, -um melior, melius optimus, -a, -um 

malus, -a, -um peior, peius pessimus, -a, -um 

magnus, -a, -um maior, maius maximus, -a, -um 

parvus, -a, -um minor, minus1 minimus-a, -um 

multus, -a, -um plus2 plurimus, -a, -um 
1 minor e plus sono seguiti dal genitivo.  2  decl.: SING. Nom. e Acc. plus; Gen. pluris; PLUR. completa.   

 

6. AGGETTIVI PRIVI DI COMPARATIVI e SUPERLATIVI PROPRI 
ferus, -a, -um ferocior (da ferox) ferocissimus, , -a, -um 

fidus, -a, -um fidelior (da fidelis) fidelissimus, , -a, -um 

novus, -a, -um recentior (da recens) recentissimus o novissimus 

sacer, -cra, -crum sanctior (da sanctus) sanctissimus o sacerrimus 
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vetus, -a, -um vetustior (da vetustus) vetustissimus o veterrimus 
  

 
 

POSITIVO COMPARATIVO SUPERLATIVO 
7. COMPARATIVI e SUPERLATIVI riconducibili ad AVV. / PREP. 

infra (“al di sotto”) inferior (“inferiore”) infimus (“infimo”) 

extra (“al di fuori”) exterior (“esteriore”) extremus (“estremo”) 

intra (“dentro”) interior (“interiore”) intimus (“intimo”) 

ultra (“di là”) ulterior (“ulteriore”) ultimus (“ultimo”) 

supra (“al di sopra”) superior (“superiore”) 
supremus (“supremo”) 

summus (“sommo”) 

citra (“di qua”) citerior (“citeriore”) citimus (“il più di qua”) 

potis (“potente”) potior (“più efficace”) potissimus (“il migliore”) 

post (“dopo”) posterior (“posteriore”) postremus (“ultimo”) 

de (“giù da”) deterior (“meno buono”) deterrimus (“il meno buono”) 

prae (“davanti”) prior (“primo” fra due) primus (“primo” fra molti) 

prope (“vicino”) propior (“più vicino”) proximus (“vicinissimo”) 
 

8. COMPARATIVI e SUPERLATIVI di IUVENIS e SENEX 

iuvenis 
iunior maxime iuvenis 

minor natu 
admŏdum iuvenis 

minimus natu 

senex 

senior maxime senex 

maior natu 
admŏdum senex 

maximus natu 
 

9. COMPARATIVO e SUPERLATIVO di FRUGIS e NEQUAM 
frugi frugalior (da frugalis) frugalissimus, -a, -um 

nequam nequior  nequissimus, -a, -um 
 

10. SUPERLATIVI con PREFISSI  
Le forme italiane arci- , stra- diventano per- o prae-:   

es. magnus      permagnus (“molto grande, grandissimo”) 

clarus    praeclarus (“molto illustre, illustrissimo”) 

 

11. SUPERLATIVI con AVVERBI 
Tutti gli aggettivi possono formare il superlativo premettendo al grado positivo gli avverbi 
admodum (“oltremodo”) o maxime (“massimamente”):   

es. altus      admodum / maxime altus 

 

  


